
PR O T O K Ó Ł  NR  XXVIII/2020 
Z XXVIII zdalnej SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 29 grudnia 2020 r. 
 
 

Miejsce obrad:  Sesja zdalna 
Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   
Rozpoczęcie obrad:  godz. 14:00 
Zakończenie obrad:  godz. 15:07 
Stan radnych:  15 
Obecnych na sesji:  14 
 
W sesji uczestniczyli: 
1. Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz  
2. Radni: Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Kazimierz Lade, 

Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska 
(nieobecny radny: Remigiusz Fijołek) 

3. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
4. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy  
5. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny 
6. Marcin Łasiński    Prezes GPK „Eko-Babice” Sp. z o.o. 
7. Anna Błażejewska  Kierownik Biura Obsługi Rady Gminy 
8. Marta Meserszmit  Główny specjalista ds. samorządowych 

 
 

1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył obrady XXVIII sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitał uczestników sesji. 
Przypominał, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale YouTube, uczulił aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że w dniu 23 grudnia 2020 r. 
wpłynął do niego wniosek  Wójta Gminy o zwołanie sesji Rady Gminy w sprawie podjęcia 
dwóch uchwał. Odczytał wniosek wójta:  
„Działając na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 
713, 1378) zgłaszam wniosek o zwołanie sesji Rady Gminy w sprawie rozpatrzenia projektu 
uchwały: 
1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare Babice na 2020 rok, 
2) w sprawie zmiany Uchwały nr XXVII/290/2020 z dnia 17 grudnia 2020 r. 
Proponowany termin: 29 grudnia 2020 r. 

Uzasadnienie 
Ad. 1. Pismem z dnia 11 grudnia 2020 r., GPK Eko-Babice Sp. z o.o. (dalej „Spółka”) wystąpiło 

do Wójta Gminy z wnioskiem w sprawie udzielenia pomocy finansowej Spółce. Po 
przeanalizowaniu sytuacji finansowej Spółki, w tym bieżących zobowiązań oraz aktualnych 
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potrzeb, udzielenie pomocy uznano za niezbędne. W związku z powyższym zasadnym jest 
udzielenie pożyczki Spółce w kwocie 500.000,00 PLN do dnia 31 października 2021 r. 

Ad. 2.  Do wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2020 roku zasadnym jest dodać 
zadanie majątkowe: p.n. Budowa ul. Orzechowej w Koczargach Starych. 

Przedłużająca się procedura wyłonienia Wykonawcy, oraz przedłużająca się procedura 
uzgodnienia projektu czasowej organizacji ruchu spowodowały, że uwarunkowania zawarte w 
umowie z Wykonawcą, dotyczące rozliczenia, nie są możliwe do zrealizowania do 31.12.2020 
roku, natomiast środki, niezbędne na pokrycie zobowiązań, pochodzące z wyemitowanych 
obligacji są już wykonane w budżecie roku bieżącego. W związku z powyższym proponuje 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wydatków budżetowych, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2020 i dodanie przedmiotowego zadania do katalogu 
wydatków niewygasających. 
W załączeniu przekazuję projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.” 
 
Następnie  Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że zgodnie z art.  
20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym i Statutem Gminny Stare 
Babice, Przewodniczący zobowiązany jest zwołać sesję nie później niż w ciągu 7 dni od dnia 
złożenia wniosku. Dodał, że sesję zwołał w trybie zdalnym na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, w związku art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 
2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i 
zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych.  Dodał, że zgodnie z art. 20 ust. 1a i ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym, rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów, z tym że dodatkowo wymagana jest zgoda 
wnioskodawcy. 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zapytał czy są wnioski do zmiany porządku 
obrad.  
 
Radni i Wójt Gminy nie zgłosili wniosków do zmiany porządku obrad. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 

Babice na 2020 rok.  
3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXVII/290/2020 z dnia 17 

grudnia 2020 r. w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego 2020. 

4. Zakończenie obrad. 
 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

gminy Stare Babice na 2020 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że  projekt uchwały zakłada 

dokonanie przesunięcia w rozchodach budżetu z przelewu na rachunki lokat kwoty 500 

000,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie pożyczki dla GPK Eko-Babice Sp. z o.o. na 

zapłatę częściowego wynagrodzenia dla Wykonawcy, który realizował zamówienie pn. 
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„Budowa kolektora kanalizacji sanitarnej – ul.Pohulanka bis do oczyszczalni ścieków – 

Etap I”. Termin płatności faktury: 30.12.2020 r.” 

 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
 
Wójt Gminy S. Sumka poprosił Prezesa GPK Eko-Babice Sp. z o.o. o przybliżenie sytuacji 
finansowej spółki. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński powiedział, że spółka wystąpiła o wyrażenie 
zgody na pożyczkę 500 tys. rozłożonej  na 10 rat do października 2021. Inwestycja 
realizowana była ze środków własnych spółki. Biorąc pod uwagę kondycję finansową spółki 
i sposób w jaki starają się regulować zobowiązania oraz brak możliwości skorzystania jako 
spółka z klasycznych instrumentów finansowania dostępnych na rynku komercyjnym 
zmuszony został jako prezes wystąpić do Gminy o pomoc. Gdyż spółka jest od 4 lat na 
debecie prawie 2 milionowym, którego koszt wynosi prawie 70 tys. Rocznie. Inwestor nie 
wyraża zgody na odroczenie terminu płatności. Zapewnił, że jako spółka starają się 
uregulować wszystkie zobowiązania, aby ustabilizować sytuację finansową.  
 
Radny J. Piętocha zapytał co się dzieje ze środkami, które przekazywane są do Spółki Eko 
Babice  w ramach dopłat do tzw. taryf  ścieków na poziomie ok. 7 mln zł. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że środki były przeznaczone 
m.in. na premie dla pracowników, wyjazdy służbowe, cele marketingowe, a obecnie 
w całości przeznaczone są na bieżące zobowiązania finansowe Spółki, które zostały 
zaciągnięte w poprzednim okresie. Taka sytuacja związana jest ze zbyt dużym 
rozpoczynaniem różnych inwestycji. Zapewnił, że może przygotować szczegółową analizę 
środków finansowych. 
 
Radny J. Piętocha poprosił o rozpisanie przeznaczenia tych środków. Dodatkowo zapytał, 
jak wygląda sytuacja z odwiertem wody oligoceńskiej i kiedy ewentualnie zostanie to ujęcie 
włączone do sieci wodociągowej. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że inwestycja została 
zakończona i odebrana latem tego roku. Zapłaty dokonano w ratach. Dziś lub jutro zostanie 
wysłane zapytanie ofertowe na zaprojektowanie przyłącza do stacji uzdatniania wody. Po 
uzyskaniu projektu następnym etapem będzie realizacja przyłącza. Aby woda popłynęła w 
sieci należy zabezpieczyć środki na to i dopiero wtedy należy szykować się do drugiego 
odwiertu.  
 
Radny D. Sobczak zapytał jaką kwotę z bieżącej działalności musi wygenerować Spółka, 
aby wyjść na zero oraz czy nowe ujęcie wody oligoceńskiej jest podłączone do sieci 
wodociągowej. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że odwiert wody oligoceńskiej 
nie jest jeszcze podłączony do sieci. Jeśli chodzi o zobowiązania finansowe to pozostała 
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spłata kredytu odnawialnego, zaciągniętego w 2016 r.  w wysokości 2 mln zł, bieżące 
zobowiązania w wysokości 4 mln zł , 3,2 mln zł spłata do NFOŚ, 1,2 mln zł na zakup działek. 
Do tego powinny dojść inwestycje jakie powinny być realizowane na bieżąco. Ten rok 
Spółka zakończy ze stratą operacyjną, co oznacza mniej więcej na zero. Natomiast w 
przyszłym roku potrzebne są dodatkowe 3-4 mln zł, aby realizować zadania, które zostały 
wcześniej zaplanowane. 
 
Radny D. Sobczak zapytał ile jeszcze procent powinniśmy wykonać, aby zrealizować efekt 
ekologiczny. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że jeszcze zostało 70 % do 
zrealizowania. 
 
Radna L. Skrzeczkowska zapytała, czy Spółka Eko-Babice ma jeszcze zobowiązania 
finansowe w postaci pożyczki wobec Gminy, gdyż w 2016 r. przekazano 4 mln zł. 
Warunkiem otrzymania dotacji w NFOŚ było uzyskanie  efektu ekologicznego. Jeszcze 
bardzo dużo brakuje do zrealizowania czy w związku z tym przepadła dotacja dla Spółki. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że żadne środki nie przepadły, 
gdyż jeszcze jest czas na osiągnięcie tego celu. Dlatego wraz z pracownikami dokładają 
wszelkich starań, aby Spółka nie stanęła przed koniecznością zwrócenia dotacji. Będą 
prowadzone rozmowy z NFOŚ, aby wypracować odpowiedni kompromis. Pożyczka została 
wiosną tego roku spłacona. 
 
Radny L. Poborczyk uściślił, że prezes mówił o  osiągnięciu  jeszcze 70 % efektu 
ekologicznego, a jego zdaniem  radny D. Sobczak miał na myśli długość wykonanej 
kanalizacji i czy to jest wykonane w 30 %. Poprosił o wyjaśnienie różnicy między efektem 
ekologicznym, a ilością wykonanej kanalizacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że dyskusja wykracza znacznie 
poza punkt obrad i jeśli jest taka potrzeba to można w tej sprawie zwołać komisję. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że  zobowiązania Spółki 
wynoszą 2,8 mln zł, które powinny być spłacone do końca roku. Efekt ekologiczny na 
ściekach zrealizowany jest w 30%. Nie przelicza się go na długość kanalizacji, a na liczbę 
mieszkańców przyłączonych do sieci. Zapewnił, że odpowie na wszystkie pytania radnych 
na komisji. 
 
Radna E. Kawczyńska zapytała co to jest efekt ekologiczny. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński odpowiedział, że jeżeli Spółka realizuje 
działania finansowane ze środków zewnętrznych to pociąga za sobą przyłączenie określonej 
liczby mieszkańców do sieci kanalizacyjnej i wodociągowej. 
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Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zakończył dyskusję na temat procedowanej 
uchwały i odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr XXVIII/298/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej gminy Stare 

Babice na 2020 rok. 
podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Paweł Karczmarek, Ewa Kawczyńska, Radosław Karpiński, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował radnym za podjęcie uchwały. 
 
Prezes GPK Eko-Babice  Sp. z o.o. M. Łasiński podziękował za pomoc radnym i ponownie 
wyraził chęć uczestnictwa w komisji. 
 
Radny L. Poborczyk powiedział, że w nowym roku zwoła komisję. 
 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę nr XXVII/290/2020 z 
dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie wydatków budżetowych, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 
 

Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz poinformował, że  projekt uchwały zakłada  
dodanie do wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2020 roku (Załącznik nr 1 do 
Uchwały) 5 zadanie majątkowe, tj. Budowa ul. Orzechowej w Koczargach Starych z 
określeniem ostatecznego terminu dokonania tych wydatków, tj. do dnia 30 czerwca 2021 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny L. Poborczyk zapytał się, czy w związku z przedłużeniem terminu realizacji drogi nie 
obawiamy się jako gmina zarzutu o niegospodarność, jak to miało miejsce w przypadku 
ul. Jakubowicza. 
 
Wójt Gminy S. Sumka odpowiedział, że przenoszenie wydatków w tzw. niewykazanych 
działaniach jest zgodne z prawem i dopuszczalne przez RIO. Te działania podejmowane są 
na podstawie wykładni RIO i jak byłoby inaczej to nie byłoby akceptacji budżetu. Projekt 
uchwały jest poparty opiniami prawników. Jeśli chodzi o ul. Jakubowicza  to mieszkańcy 
mieli zarzuty co do tempa wykonania prac, a nie samych procedur. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz powiedział, że uchwała jest sprawą techniczną 
i dyskusja nie powinna się rozwijać na inne tematy. 
 
Radna L. Skrzeczkowska powiedziała, że prace nad rondem ul. Warszawska - ul. 
Południowa rozpoczęły się w 2015 r., a prace nad rondem ul. Warszawska – ul. Piłsudskiego 
w 2014.   
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Skarbnik Gminy M. Sarzyńska powiedziała, że po konsultacji z RIO składa autopoprawkę w  
tabeli nr 2 o uzupełnienie nazw zadań i kwoty, które będą wydatkowane w ramach 
wydatków niewygasających. Kwota końcowa pozostaje bez zmian. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz zakończył dyskusję na temat procedowanej 
uchwały i odczytał projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz przedstawił projekt uchwały pod głosowanie: 
Uchwała Nr XXVIII/299/2020 zmieniająca  Uchwałę nr XXVII/290/2020 z dnia 17 

grudnia 2020 r. w sprawie wydatków budżetowych, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2020. 

podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 
(„Za” głosowali: Paweł Karczmarek, Ewa Kawczyńska, Radosław Karpiński, Henryk 
Kuncewicz, Kazimierz Lade, Marta Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna 
Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga 
Wasiak, Dorota Zwolińska). 
 
Wójt Gminy S. Sumka podziękował pracownikom GPK Eko-Babice Sp. z o. o. i urzędu 
gminy w przygotowaniu odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców. 
 

4. Zakończenie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy H. Kuncewicz stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił 
zamknięcie XXVIII sesji Rady Gminy Stare Babice.  
 
 
 

 

 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 

     RADY GMINY                     RADY GMINY 
 

                                         (-) Remigiusz FIJOŁEK (-) Henryk KUNCEWICZ  

 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:  
Izabela Watral 
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Nagranie audio z obrad XXVIII sesji Rady Gminy Stare Babice dostępne jest na stronie  
internetowej https://starebabice.bip.net.pl/ w zakładce Rada Gminy. 

https://starebabice.bip.net.pl/

